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پایان مأموریت  روانچی در نیویورک، ایروانی نماینده جدید ایران

مجید تخت روانچی، سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل در نیویورک روز گذشته در توئیتی از پایان ماموریتش در این سمت خبر داد و خداحافظی کرد. وی نوشت: 
امروز از این سمت به عنوان سفیر ایران در سازمان ملل متحد خداحافظی کردم. باعث افتخار من است که نماینده ملتی سرافراز و تمدنی تاریخی باشم و بتوانم بیش از ۳ سال از حقوق مردم 
ایران در صحنه جهانی دفاع کنم. امیرسعید ایروانی، معاون سابق دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی، سفیر و نماینده جدید جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل در نیویورک شد. 

رئیس جمهور: 

نظام و ساختار اداری باید مورد 
بازنگری قرار گیرد

رئیس جمهور تحول س��اختاری در نظ��ام اداری را 
ضرورت دستیابی به عدالت در کشور دانست و بر رصد 
و ارزیابی مس��تمر نهادها و کارکنان دولت در راستای 
صیان��ت از جهت گیری های کلان دولت مردمی تاکید 
کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی ریاست جمهوری، 
حجت الاسلام رئیسی ظهر دیروز در اختتامیه هفدهمین 
جشنواره شهید رجایی بر ضرورت بازنگری در ساختارها 
با هدف ارتقای کارآمدی تاکید و خاطرنشان کرد: باید 
در درجه اول این را مش��خص کرد که آیا حجم فعلی 
نظام اداری متناس��ب با نیازها و اهداف ما هست؟ اگر 
پاسخ به این سوال خیر است، طبعا باید این ساختارها 

بازنگری و بهینه سازی شود. 
حجت الاس��لام رئیسی دستیابی به عدالت در نظام 
اداری را در گرو تحول ساختاری در این عرصه دانست 
و گف��ت: ب��رای تحقق این تح��ول، در وهله اول خود 
مدیران باید تحول خواه و تحول گرا باشند. مرحله دوم 
بازنگری در فرآیندهاس��ت. همه کس��انی که در نظام 
حکمرانی نقش دارن��د، باید در این زمینه نقش فعال 
ایفا کنند. رئیس جمهور راه اندازی سامانه های اداری را 
مصداق اصلاح و ارتقای فرآیندهای اداری عنوان کرد 
و گفت: باید با راه اندازی س��امانه ها، نظام  اداری چابک 
و کارآمدتر شود. همه مدیران و کارکنان دستگاه های 
اجرای��ی بای��د در این بازنگری و ب��رای تحقق اهداف 

مورد نظر آن تلاش کنند. 
دکتر رئیس��ی با تاکید بر اینکه رشد کشور در گرو 
افزایش بهره وری اس��ت، اظهار داش��ت: اگر بهره وری 
افزای��ش پیدا نکن��د، تزریق نیرو، اعتب��ار و بودجه به 
س��ازمان های اداری راه ب��ه جایی نخواهد ب��رد. وزرا، 
مدیران و معاونان وزارتخانه ها و دس��تگاه های مختلف 
باید میزان بودجه و اعتبار درخواستی خود را با بهره وری 
دستگاه ش��ان قی��اس کنند. دکتر رئیس��ی بازنگری و 
تحول را برای افزایش بهره وری دس��تگاه های اجرایی 
لازم دانست و با تاکید بر ضرورت رشد اقتصادی برای 
پیشرفت کشور تصریح کرد: اگر بهره وری افزایش پیدا 
کند، نیروی انسانی، بودجه و اعتبارات دستگاه  ها می تواند 
محصول متناسبی به همراه داشته باشد. رئیس جمهور در 
تشریح وظایف سازمان بهره وری اظهار داشت: سازمان 
بهره وری باید در می��دان ارتقای بهره وری نظام اداری 
کش��ور فعال ش��ود و به ارائه کارنامه بسنده نکند. لازم 
است دستگاه به دستگاه برود و همه مدیران و کارکنان 
را آسیب شناسی و سپس راهکارهای رفع آسیب را ارائه 
کند و به دنبال آسیب زدایی از دستگاه ها باشد، تا تحول 

مورد نظر اتفاق بیفتد. 

 ابراز خرسندی ایران 
از بازگشت آرامش به عراق

وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران چهارشنبه 
۹ شهریورماه درباره تحولات عراق بیانیه ای صادر کرد. 
در این بیانیه آمده است: جمهوری اسلامی ایران با ابراز 
خرسندی از بازگشت آرامش به عراق و با  طلب مغفرت 
برای جان باختگان و آرزوی س��لامت برای مجروحان 
حوادث اخیر، از صب��ر، حکمت و درایت دولت و ملت 
ع��راق و همه نهاده��ای قانونی آن کش��ور در عبور از 
فتنه ای بزرگ تقدیر می کند. در این بیانیه اعلام ش��ده 
است: جمهوری اس��لامی همان طور که پیش تر گفته 
است تنها راه حل خروج عراق از بحران جاری را، توسل 
به رویکردهای گفت وگومحور، حفظ حقوق شهروندی، 
احترام به نهادهای قانونی کشور، التزام به قانون اساسی و 
فرآیندهای سیاسی می داند و امیدوار است تمام گروه ها و 
جریان های سیاسی عراقی با مسؤولیت پذیری و مشارکت 
سازنده در روند سیاسی، زمینه مناسب را برای تشکیل 
دول��ت جدید فراهم س��ازند. این بیانیه افزوده اس��ت: 
جمهوری اسلامی ایران همواره خواهان عراقی باثبات، 
امن، قدرتمند و ایفاگر نقش سازنده در تحولات منطقه 
است و هیچگاه حمایت های خود را از روندها و نهادهای 
سیاس��ی و قانونی عراق دریغ نکرده اس��ت. در بیانیه 
مذکور عنوان شده است: جمهوری اسلامی ایران از تمام 
جریان های سیاسی، شخصیت ها و علاقه مندان به عراق 
قوی و مستقل می خواهد با احترام به حقوق و مطالبات 
یکدیگر در یک روند مسالمت آمیز و گفت وگو محور همراه 
با مسؤولیت پذیری سیاسی و اجتماعی، تمامی مطالبات 
و اقدامات خود را در پرتو قانون و مجاری قانونی دنبال 
ک��رده و راه را برای هرگونه اس��تفاده بدخواهان عراق 
مس��دود کنند. این بیانیه می افزاید: جمهوری اسلامی 
ایران با توجه به آغاز ایام زیارت اربعین ش��هادت امام 
حسین)ع( و حرکت میلیونی زائران حسینی به سمت 
عتبات مقدسه عراق، بر ضرورت احترام به شعائر حسینی 
و تلاش دسته جمعی برای استقرار آرامش فراگیر و تامین 
امنی��ت تمامی زائران و میهمانان عتبات عالیات تأکید 
می کند. در این بیانیه آمده اس��ت: جمهوری اس��لامی 
ایران اطمینان دارد جمهوری عراق با استعانت از درگاه 
باری تعالی و با هدایت مقام رفیع مرجعیت، و با تدبیر 
و حکم��ت دولت و هوش��یاری آحاد ملت عراق و تمام 
جریان های سیاس��ی، از این مرحله س��خت با سرعت 

عبور می کند. 

اخبار

پنجشنبه 10 شهریور 1401
وطن امروز     شماره 3569

گروه سیاسی: سومین سفر حسین امیرعبداللهیان به مسکو 
در قامت وزیر در شرایطی نسبتا متفاوت با سفرهای پیشین 
رقم خورد. وزیر امور خارجه کشورمان پیش از ترک تهران 
در جمع خبرنگاران درباره سفر خود به روسیه گفت: هدف 
اصلی از سفر به مسکو تلاش برای حل بحران اوکراین براساس 
درخواس��ت به عمل آمده از جمهوری اسلامی ایران است. 
برخی طرف های غربی خواهان نقش آفرینی فعال تهران در 

این موضوع هستند. 
ب��ه گ��زارش »وطن ام��روز«، س��اعاتی پ��س از تاکی��د 
امیرعبداللهیان مبنی بر ماموریت و موضوع اصلی این سفر 
بود که محمد جمشیدی، معاون سیاسی دفتر رئیس جمهوری 
در توئیتی نوش��ت: »یکی از روسای ارشد اروپایی از آیت الله 
رئیس��ی درخواست کرده بود برای میانجی گری جنگ اروپا 
کمک کند. پس از مجموعه ای از رایزنی ها، یک ابتکار صلح در 
کنار یک پیام مهم توسط وزیر خارجه آقای امیرعبداللهیان به 
مسکو ارسال شد«. پس از این توئیت بود که خبرگزاری های 
داخلی در گزارش��ی اع��لام کردند مقام ارش��د اروپایی که 
خواس��تار میانجی گری رئیس جمهور ایران ش��ده، امانوئل 

مکرون رئیس جمهور فرانسه است. 
سفر امیرعبداللهیان برای پیگیری حل بحران در اوکراین 
و حرکت به س��مت توقف جنگ در حالی است که پیش از 
این نیز پالس هایی مبنی بر تمایل جمهوری اس��لامی برای 
میانجی گری در جنگ اوکراین به طرف های مختلف ارسال 
ش��ده بود. تیرماه امسال بود که وزیر امور خارجه کشورمان 
در گفت وگو با روزنامه ایتالیایی »لا رپوبلیکا« بر تلاش تهران 
برای متوقف ش��دن جنگ اوکراین تاکی��د کرد. همچنین 
اردیبهشت ماه نیز وی در گفت وگوی تلفنی با همتای روس 
خود، آمادگی ایران برای میانجی گری بین روسیه و اوکراین 
را اع��لام کرد. پیش از این نیز اواخر تیرماه دیمیتری کولبا، 
وزی��ر خارجه اوکراین از همتای ایرانی خود برای س��فر به 
کی یف دعوت کرده بود؛ خبری که در همان برهه انتشارش 
نیز برخی از رس��انه ها آن را نش��انه ای از نقش میانجی گری 
ایران برای حل بحران اوکراین تفسیر کرده بودند. با این حال 
درخواست مستقیم اروپا برای میانجی گری ایران در جنگ 
اوکراین در ش��رایطی است که کشورهای اروپایی پایان این 
تابستان را آغاز یکی از سخت ترین زمستان های اروپا می دانند 
و تمایل دارند از هر طریق ممکن مس��یر مصالحه و مدارا با 
روس��یه را هموار کنند. در این میان نزدیکی بیش از پیش 
تهران و مسکو به یکدیگر و حرکت به سمت روابط راهبردی و 
جایگاه ایران به عنوان یک بازیگر تعیین کننده در حوزه انرژی 
باعث ش��ده اروپا این بار دست به دامان تهران برای کاهش 
نزاع با مسکو شود. بر همین اساس ابتکار عمل دیپلماتیک 
ایران برای حل بحران اوکراین را می توان آغاز فصلی جدید 
در سیاس��ت خارجی کشورمان و تبدیل شدن ایران به یک 

بازیگر مهم بین المللی به حساب آورد. 
برگزاری کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و روسیه ■

وزیر امور خارجه کشورمان پس از دیدار سرگئی لاوروف 
در جمع خبرنگاران ضمن ابراز خرسندی از حضور در مسکو 
و دیدار همتای روس خود گفت: در گفت وگوهای امروز حامل 
پیام یکی از رهبران اروپایی و درخواست آنها از حجت  الاسلام 
رئیس��ی در موضوع اوکراین بودیم. ایده هایی برای کمک به 
برق��راری صلح و آرامش و توقف جن��گ در اوکراین مطرح 
اس��ت و این ایده ها را با آق��ای لاوروف مطرح کردیم. ایران 
مواضع خود را درباره اوکراین در عالی ترین سطح به روشنی 
بیان کرده است. امیرعبداللهیان ادامه داد: در مساله اوکراین 
درباره برخی از موضوعات انسانی نیز صحبت کردیم، از جمله 
مس��اله اس��را که مورد توجه جدی است و همچنین درباره 
رویداده��ای اخیر در ارتباط با نیروگاه هس��ته ای زاپروژیای 
اوکراین نگرانی جامعه جهانی در این مس��اله را مورد توجه 
ق��رار دادیم. لاوروف به نکات��ی در این زمینه و اقداماتی که 
روسیه برای رفع نگرانی ها انجام داده است، اشاره کرد. برای 
برون رفت از ای��ن وضعیت باید از همه ظرفیت های موجود 
اس��تفاده شود. ایران که در موضوع صلح آمیز هسته ای جزو 
یکی از کنش��گران است، برای هرگونه مساعدت و همکاری 
ب��رای برقراری امنی��ت در این نیروگاه هس��ته ای و محیط 
پیرامون��ی آن آمادگی دارد. وی اف��زود: در همه موضوعات 

همکاری های دوجانبه از جمله مباحث مهم تجاری، بانکی، 
گردشگری، شیلات، ترانزیت، دیپلماسی پارلمانی و همکاری 
امنیتی و دفاعی صحبت کردیم. خرسندیم مسیر روابط در 
جهت درست خود قرار دارد و توافقات روسای جمهور ۲ کشور 
و اراده رهبران ۲ کشور بخوبی مورد پیگیری قرار می گیرد. 
مصمم به توس��عه همکاری های اقتص��ادی با بهره گیری از 
ظرفیت های مختلفی که بین ۲ کشور وجود دارد، هستیم. 
اوضاع افغانستان، یمن، سوریه، عراق و لیبی از دیگر مباحثی 
بود که رئیس دستگاه دیپلماسی خبر از گفت وگو درباره آنها 

با همتای روس خود را اعلام کرد. 
وزی��ر امور خارج��ه همچنین درب��اره موافقتنامه جامع 
همکاری های بلندمدت ایران و روس��یه اظهار داشت: امروز 
آخرین دیدگاه ها را تبادل کردیم و در آینده نزدیک این سند 
در ۲ طرف بعد از تایید پارلمان های ۲ کش��ور وارد مرحله 
اجرایی خواهد شد. همچنین توافق کردیم در آینده نزدیک 
کمیسیون مشترک اقتصادی ۲ کشور در مسکو برگزار شود. 
امیرعبداللهیان در پاس��خ به پرسش��ی درباره همکاری های 
تجاری ۲ کشور خاطرنشان کرد: در حوزه استقلال جمهوری 
اسلامی ایران اجازه مداخله به هیچ طرفی را نداده و نخواهد 
داد. در حوزه همکاری های متنوع با فدراسیون روسیه آنچه 
را که در چارچوب منافع طرفین اس��ت و با در نظر گرفتن 
حق��وق بین الملل همکاری های متن��وع اقتصادی و تجاری 
از جمل��ه در حوزه انرژی را س��رعت دادی��م و معتقدیم ۲ 
کش��ور از ظرفیت های فراوانی برای گسترش هر چه بیشتر 
مناسبات در عرصه های متنوع برخوردارند. وی همچنین در 
پاس��خ به سؤالی درباره کارت بانکی میر و شتاب بیان کرد: 
همکاران ما در بانک های مرکزی ایران و روسیه این موضوع 
را در دستور کار جدی دارند و به لحاظ فنی توافقات خوبی 
انجام ش��ده و ما خوشبین هستیم در آینده نزدیک، بتوانند 
آخرین هماهنگی های فنی را به عمل آورند و مردم و تجار 
و بازرگانان ۲ کش��ور بتوانند از این ظرفیت اس��تفاده کنند. 
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان گفت: ایران از موقعیت 
ژئوپلیتیک ممتازی در مسیر تزانزیتی شمال و جنوب و شرق 
و غرب برخوردار است، تقویت مسیر های ترانزیتی و خطوط 
متنوع شمال- جنوب را عامل مهم کمک به توسعه منطقه 
و زنجی��ره امنیت غذایی منطق��ه ای و بین المللی می دانیم. 
امیرعبداللهی��ان ادامه داد: درباره کریدور ش��مال - جنوب 

امیدواریم هر چه س��ریع تر تمام مسیرهای سه گانه با تمام 
ظرفیت خودش فعال ش��ود. کریدور شرقی با حرکت قطار 
در ماه گذش��ته و حمل کالا از روس��یه به هند با موفقیت 
انجام ش��د. در موضوع کریدور غربی نیز آماده ایم خط آهن 
رشت - آستارا را هر چه سریع تر عملیاتی کنیم. تکمیل خط 
آهن رشت - آستارا مورد توافق ایران و روسیه قرار گرفته و 
کارشناس��ان فنی ما در حال بررسی و پیگیری این موضوع 
هس��تند و در طرف ایرانی با جدیت احداث بخش اول این 
خط در دس��تور کار قرار گرفته است. وی گفت: در کریدور 
میانی استفاده از دریای خزر به شکل ترکیبی و ادامه مسیر 
از طریق تکمیل حلقه زنجیره راه آهن مورد تاکید است. بحث 
ترانزیت یکی از موضوعات جدی در دستور کار من و همکارم 
لاوروف قرار داش��ت و وزیر راه ما و در آینده نزدیک رئیس 
کمیسیون مشترک ما در این زمینه ایده هایی که دارند را با 
نزدیک شدن به مرحله عملیاتی اطلاع رسانی خواهند کرد. 

متن قوی تر، شرط توافق در وین ■
مذاکرات هسته ای از دیگر موضوعاتی بود که در نشست 
خب��ری روز گذش��ته مورد توجه خبرن��گاران قرار گرفت تا 
امیرعبداللهیان با اش��اره به دریافت آخرین متن از س��وی 
دولت آمریکا بگوید: همکاران من به دقت در حال بررس��ی 
متن هس��تند. ما همچن��ان در موضوع تضمی��ن، نیازمند 
متنی نیرومندتر هستیم. لذا داریم فکر می کنیم که چگونه 
می توان به یک متن نیرومند در موضوع تضمین دست یافت 
و ضمانت ها ی قوی تر و قابل اعتناتری را در این موضوع داشته 
باشیم. وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه بر نیرومندسازی 
متن تاکید کرد و گفت: اولا آژانس بین المللی انرژی اتمی باید 
از رفتار سیاسی خود فاصله بگیرد و صرفا بر تکلیف و وظیفه 
فنی خودش متمرکز شود؛ ثانیا برای جمهوری اسلامی ایران 
قابل قبول نیست که پس از بازگشت همه طرف ها به برجام، 
مجددا شاهد برخی دیدگا ه های سیاسی و اتهامات بی اساس 
آژانس بین المللی انرژی اتمی باشیم. لذا در حوزه تضمین ها، 
موضوع حل و فصل مس��ائل باقیمانده پادمانی در آژانس هم 
مورد توجه جدی ماست. وی تصریح کرد: معتقدیم چنانچه 
طرف آمریکایی در موضوع لغو تحریم ها و برخی نگرانی هایی 
ک��ه ما داریم، واقع بینانه عمل کند و بتوانیم متن موجودی 
که در دس��تورکار داریم را نیرومند سازی کنیم، رسیدن به 

توافق دور از دسترس نخواهد بود. 

تهران- مسکو به سمت روابط راهبردی ■
وزیر خارجه روس��یه نیز در این نشس��ت اظهار کرد: در 
حال کار روی س��ند همکاری بلندمدت با ایران در زمینه 
اقتصادی هس��تیم. روابط ما با جمهوری اس��لامی ایران به 
س��وی سطح راهبردی حرکت می کند و امکان دارد نقشه 
راه اقتصادی ترسیم کنیم. سرگئی لاوروف خاطرنشان کرد: 
هم اکنون کار روی توافقنامه ای به منظور ایجاد منطقه آزاد 
تجاری بین ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا انجام می شود. 
به گفته وزیر خارجه روسیه، این کشور و ایران درباره مسائل 
مختلف نظرات مشابهی دارند و با اقدامات کشورهای غربی 
برای تحمیل مواضع خودشان در قبال موضوعات منطقه ای 
و بین الملل��ی مخال��ف هس��تند. لاوروف در این بخش از 
سخنان خود اعلام کرد روسیه و ایران رویکرد غرب را که 
می خواهد جای قوانین بین الملل��ی را بگیرد، نمی پذیرند. 
دیپلمات ارش��د مس��کو همچنین تاکید کرد با وزیر امور 
خارجه ای��ران گفت و  گوهای مفصلی درباره برجام و تلاش 
به منظور برداشته شدن تحریم های غیرقانونی آمریکا داشته 
است. وزیر خارجه روسیه همچنین اعلام کرد کشورش از 
احیای توافق هس��ته ای و لغو همه تحریم های اعمال شده 

علیه ایران حمایت می کند. 
لاوروف در بخشی از نشست خبری مشترک با وزیر امور 
خارجه ایران خبر داد با امیرعبداللهیان درباره پیوستن ایران 
به سازمان همکاری شانگهای هم صحبت و تبادل نظر کرده 
است. وزیر خارجه روسیه در بخشی از این نشست خبری در 
پاسخ به سوالی درباره فشارهای شدید غربی ها علیه مسکو 
و ته��ران اینطور جواب داد: آنهایی که به دنبال اس��تقلال 
یافتن از دیکته کردن های آمریکا هس��تند، هدف تحریم ها 
قرار می گیرند. مقام ارشد مسکو در ادامه از تحرکات روسیه 
و ایران برای تس��هیل رواب��ط اقتصادی خبر داد و گفت که 
مذاکرات برای دستیابی به یکپارچه سازی نظام های پرداخت 
)تبادل پول( بین روسیه و ایران در حال برگزاری است. وی 
اعلام کرد بین این کشور و ایران بویژه در زمینه های انرژی 
هسته ای و مسائل مرتبط به انرژی همکاری وجود دارد. در 
ادامه نشست خبری مشترک وزرای خارجه روسیه و ایران، 
سرگئی لاوروف اعلام کرد مسکو هر کاری که توانسته برای 
احیای توافق هسته ای برجام انجام داده و از وضعیت کنونی 

توافق به منظور احیای آن خرسند است.

نقش آفرینی ایران در تحولات اوکراین پررنگ تر شد؛ فرانسه از ایران خواست بین اروپا و روسیه میانجی گری کند

ون دست به دامن ایران  مکر
  امیرعبداللهیان: آماده همکاری با روسیه برای تأمین امنیت نیروگاه زاپروژیا هستیم    لاوروف: روابط ما با ایران به سوی سطح راهبردی حرکت می کند

گروه سیاس�ی: پس از اینکه رئیس جمهور روز دوش��نبه در 
نشس��ت خبری با رس��انه ها بر 4 شرط اساس��ی ایران برای 
حصول توافق تاکید کرد و وزیر امور خارجه در مسکو اعلام 
کرد همچنان به تضمین های قوی تری از سوی آمریکا برای 
احیای برجام نیاز است، رئیس سازمان انرژی اتمی هم تاکید 
کرد تا پرونده تحقیقات آژانس بسته نشود، روز بازاجرایی وجود 
نخواهد داشت. به گزارش »وطن امروز«، محمد اسلامی در 
گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه ایران سایت هسته ای معرفی نشده 
ن��دارد، تاکید کرد: س��والات آژانس قبل از بازگش��ت همه 
طرف ها به برجام باید حل و فصل شوند در غیر این صورت 
روز »بازاجرا«یی وجود نخواهد داشت. اسلامی تاکید کرد که 
سوالات آژانس مبنای »پادمانی« ندارد و ادامه همان مطالعات 
ادعایی نظامی )PMD( هستند. وی با رد ادعاها و اسناد ارائه 
شده علیه ایران درباره ۳ مکان مورد سوال تاکید کرد که ایران 

اساسا سایت هسته ای اعلام نشده ندارد. 
اگر پرونده بسته نشود، روز بازاجرایی وجود ندارد ■

رئیس سازمان انرژی اتمی درباره سوالات باقیمانده آژانس 
و اینکه این سوالات از نظر شما جدید و در قالب پادمان است 
یا ادامه مس��ائل PMD؟ گفت: از نظر من، اینها همه بهانه 
سیاسی هستند؛ مشابه آنچه در PMD بود. مکان هایی که از 
آن نام می برند و اتهاماتی که مطرح می  شود، همان هایی است 
که از حنجره صهیونیست ها و منافقین شنیده می شود. آنها 
سال هاست این حرف ها را تکرار می  کنند. وی ادامه داد: طرح 
مجدد سوالات با اتهامات بی اساس، ابزاری است برای تخریب 
برنامه هسته ای ایران. فلسفه وجودی برجام مولود پاسخ به 

این اتهامات است. اما می  بینید از همان حنجره که می  گوید 
می خواهد صنعت هسته ای ما را از بین ببرد و بمباران کند، این 
اسناد و مدارک جعلی بیان می شود. این حنجره که مشخص 
است متعلق به دشمن ما است و برای برنامه هسته ای ایران 
خط و نشان می کشد، سعی دارد از طریق اسناد جعلی به نحو 
دیگری به ما فشار آورد، از این رو معتقدم این سوالات ادامه 
همان PMD است و اصلا مبنای پادمانی ندارد، چون ایران 
سایت هسته ای معرفی نش��ده ندارد. اسلامی درباره چرایی 
اینکه ایران قبول کرد به سوالات آژانس در چارچوب پادمان 
جامع پاسخ دهد، اظهار کرد: در دولت گذشته متاسفانه قبول 
کردیم که بیایند و این مکان ها را ببینند. آمدند و دیدند اما 
سوالات همچنان ادامه داشت. در دوره ما گفتند اگر اینها را 
پاسخ دهید ما این پرونده را می بندیم. این سوالات 4 مورد بود. 
درباره یک مورد قانع شدند و گفتند که دیگر سوالی نداریم اما 
در گزارش شورای حکام مجدد همان موردی که بسته بودند 
را دوباره به شکل دیگری مطرح کردند، خب! اگر حسن نیت 

بود نباید دیگر آن یک مورد را می نوش��تند. رئیس سازمان 
انرژی اتمی تاکید کرد: این اقدامات و سوالات در ادامه همان 
عملیات تخریب، ترور و خرابکاری است. اینها سلسله مسائل 
و پازلی برای تخریب برنامه هسته ای ایران است و ما اینها را 
از هم جدا نمی بینیم. ما حافظه مان را از دست نداده ایم. چند 
سال می گفتند در لویزان، جنوب تهران، تورقوزآباد فلان انبار 
است و بهمان اقدام شده است یا مدام درباره پارچین صحبت 
می  کردند. چه شد؟ آمدند، دیدند و بازرسی کردند اما چیزی 
آنجا نبود. این اتهام زنی ها بدجور به دل شان چسبیده و تصور 
می کنند خب می توانند با این کارها برنامه هسته ای ایران را 
معطل نگه دارند اما دوره این چیزها دیگر تمام ش��ده است. 
معاون رئیس جمهور با این حال تصریح کرد: ما قصد و تاکیدمان 
این است که اگر برای روز »بازاجرا« این سوالات بسته نشود، 
یعنی روز »بازاجرا«یی وجود ندارد. عقب نشینی هم نکردیم و 

نمی توانیم هم عقب نشینی کنیم. 
بر اساس برخی گزارش ها گفته می شود »روز بازاجرا« در 

متن پیش نویس تواف��ق، 1۲0 روز پس از روز امضای توافق 
اس��ت و آمریکا باید به صورت علنی قصد خود را برای ادامه 
بازگشت به توافق و ایران برای بازگشت به تعهدات هسته ای 

حداقل 7 روز پیش از آن تاریخ اعلام کنند.
اسلامی درباره عملکرد سازمان انرژی اتمی در یک سال 
گذش��ته با اش��اره به تکلیف این سازمان برای اجرای قانون 
اقدام راهبردی مجلس خاطرنش��ان کرد: در این چارچوب 
افزایش ظرفیت غنی س��ازی با اس��تفاده از سانتریفیوژهای 
نسل ۶ که به لحاظ بهره وری، تکنولوژی و ظرفیت، راندمان 
خوبی دارد و نیز افزایش درصد غنی سازی با بالاترین سرعت 
در دستور کار قرار گرفت. روزانه تعداد قابل ملاحظه ای نسل 
جدید سانتریفیوژهای IR-6 تولید، راه اندازی و نصب شد و 
غنی س��ازی بالای ۵ درصد که هدف گ��ذاری قانون بود، به 
مرحله اجرا در آمد. وی ادامه داد: نسبت به محدودیت هایی 
که برای ما در مذاکرات و برجام ایجاد ش��ده بود و در حالی 
که تصور می کردند ما بعد از سال هشتم، ۲ آبشار میانی ۲0 
و ۳0 سانتریفیوژ از نوع IR-6 داشته باشیم، توانستیم ظرف 
یک سال از هزار دستگاه عبور کنیم و چند برابر تصورات آنها 
پیشرفت داشته باشیم. رئیس سازمان انرژی اتمی درباره حفظ 
سانتریفیوژهای IR-6 در صورت بازگشت به برجام بویژه که 
ایران در این بخش از برجام بسیار جلوتر است، گفت: از نظر 
ما مهم فرآیند غنی سازی و هدف گذاری کمی آن است که 
برای رآکتورهای تحقیقاتی و قدرت و نیز تهیه تارگت هایی 
که در فرآیند پرتودهی و شتاب دهنده ها مورد استفاده است، 

انجام شود. 

محمد اسلامی تاکید کرد تا پرونده تحقیقات آژانس بسته نشود، ایران به تعهدات برجامی باز نمی گردد

وط اصولی وی شر پافشاری ر

    آمریکا: هنوز با ایران بر سر احیای برجام به تفاهم نرسیده ایم   
وبگاه وزارت  خارجه آمریکا نوشت، ودانت پاتل، معاون سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در یک کنفرانس خبری در پاسخ 
به اینکه چه اطلاعات تازه ای از مذاکرات احیای توافق هسته ای وجود دارد و آیا واکنشی به گزارش هایی دارد که ادعا شده 
ایران و آمریکا به توافقی دست یافته اند که در 3-2 هفته آینده اعلام می شود، گفت: این گزارش ها صحت ندارد. ما به تفاهم 
نرسیده ایم. وضعیت هنوز همان طور است که دیروز توضیح دادم. ما نظرات ایران درباره متن پیشنهادی اتحادیه اروپایی 
را از طریق اتحادیه اروپایی دریافت کردیم و پاسخ مان را چهارشنبه 24 آگوست ارائه دادیم. حالا ایران باید پاسخ بدهد. 


